
 
 

Spoštovane prejemnice in prejemniki E-novičnika SLS, 
obveščamo vas, da smo na strani spletne skupnosti Facebook ustanovili skupino Slovenska 

ljudska stranka (SLS).  
Vabimo vas, da se ji pridružite, saj boste tako še bolj celovito obveščeni o naših aktivnostih in 

tudi hitreje boste lahko stopili z nami v stik. 

 
Pridružite se nam torej na Facebooku! 

Seveda še vedno velja vabilo v skupino »Dr. France Bučar – Podpora dr. Francetu Bučarju v zvezi 
z mnenjem o arbitražnem sporazumu«, tudi na spletni skupnosti Facebook. 

 
NAPOVEDNIK DOGODKOV ZA TEDEN OD 18. 1. DO 
25. 1. 2010 
 
Ponedeljek, 18. januar 2010:  

▪ ob 9. uri 18. nujna seja Odbora DZ RS za finance in monetarno politiko, katerega podpredsednik 
je namestnik vodje PS SLS mag. Radovan Žerjav 

▪ po 18. nujni seji še 13. redna seja Odbora DZ RS za finance in monetarno politiko 
▪ ob 14. uri 10. nujna seja Odbora DZ RS za gospodarstvo, katerega član je poslanec SLS Franc 

Bogovič 
 
Torek, 19. januar 2010:   

▪ ob 8. uri kolegij predsednika SLS v prostorih Slovenske ljudske stranke (Beethovnova 4, 
Ljubljana) 

▪ ob 11. uri 24. seja Komisije DS RS za mednarodne odnose in evropske zadeve, katere član je 
državni svetnik SLS Vincenc Otoničar 

▪ ob 13. uri 27. nujna seja Odbora DZ RS za notranjo politiko, javno upravo in pravosodje, katerega 
član je poslanec SLS Gvido Kres 

▪ ob 14. uri 11. redna seja Komisije DZ RS po Zakonu o preprečevanju korupcije, katere član je 
poslanec SLS Gvido Kres 

▪ ob 14. uri 9. redna seja Komisije DZ RS za odnose s Slovenci v zamejstvu in po svetu, katere 
člana sta poslanca SLS Gvido Kres in Franc Pukšič 
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▪ ob 14. uri 49. seja Komisije DS RS za državno ureditev, katere člana sta državna svetnika SLS 
Darko Fras in Jože Slivšek 

▪ ob 14. uri kolegij Kluba županov SLS v Volknerjevem domu kulture, Destrnik 
▪ ob 16.30 uri delovno srečanje RO SLS Prlekija, Ptujsko – ormoška, Slovenske Gorice v 

Volknerjevem domu kulture, Destrnik 
▪ ob 17.30 uri 12. redna seja Odbora DZ RS za kmetijstvo, gozdarstvo in prehrano, katerega 

predsednik je poslanec SLS Franc Bogovič   
▪ ob 19.30 uri ustanovni občni zbor OO SLS Destrnik v Volknerjevem domu kulture, Destrnik 

 
Sreda, 20. januar 2010: 

▪ ob 8.30 uri 26. redna seja Odbora DZ RS za zunanjo politiko, katerega člana sta vodja PS SLS 
Jakob Presečnik in poslanec SLS Franc Pukšič 

▪ ob 9. uri 11. redna seja Komisije DZ RS za nadzor javnih financ, katere podpredsednik je Janez 
Ribič 

▪ ob 9. uri 2. redna seja Preiskovalne komisije DZ RS za ugotovitev politične odgovornosti nosilcev 
javnih funkcij, ki so sodelovali pri pripravi in izvedbi investicij ter leasing, najemnih ali drugih 
primerljivih poslih, financiranih s sredstvi iz državnega proračuna ali proračuna Mestne občine 
Ljubljana, katere član je poslanec SLS Franc Pukšič 

▪ ob 11. uri 32. seja Interesne skupine lokalnih interesov, katere člani so državni svetniki SLS 
Darko Fras, Vincenc Otoničar in Jože Slivšek 

▪ ob 12. uri 23. seja Interesne skupine kmetov, obrtnikov in samostojnih poklicev, katere člana sta 
Peter Vrisk in Cvetko Zupančič 

▪ ob 13. uri 22. seja Državnega sveta RS 
▪ ob 17. uri skupna seja Strokovno-operativnega odbora za kmetijstvo pri SLS in SKZ pri SLS v 

prostorih tajništva SLS, Ljubljana 
▪ ob 20. uri tradicionalna prireditev »Bujta repa« v Festivalni dvorani v Ljubljani, ki se je bo udeležil 

tudi predsednik SLS mag. Radovan Žerjav 
 
Četrtek, 21. januar 2010: 

▪ ob 9. uri 4. redna seja Preiskovalne komisije DZ RS za ugotovitev politične odgovornosti zaradi 
suma klientelizma in koruptivnega ravnanja ministra za visoko šolstvo, znanost in tehnologijo 
Gregorja Golobiča pri pridobitvi znatnih javnih nepovratnih sredstev in poslov na javnih naročilih 
za gospodarske družbe v skupini Ultra, katere član je poslanec SLS Franc Pukšič 

▪ ob 9. uri 14. redna seja Mandatno-volilne komisije DZ RS, katere član je vodja PS SLS Jakob 
Presečnik 

▪ ob 11. uri 6. redna seja Komisije DZ RS za poslovnik, katere član je poslanec SLS Janez Ribič 
▪ ob 14. uri 4. redna seja Preiskovalne komisije DZ RS za ugotovitev politične odgovornosti nosilcev 

javnih funkcij, ki so bili odgovorni za pripravo in izvedbo štetja t.i. “izbrisanih” v letih 2003 in 
2009, katere član je poslanec SLS Gvido Kres 

▪ ob 14. uri 10. redna seja Komisije DZ RS za narodni skupnosti, katere član je namestnik vodje PS 
SLS mag. Radovan Žerjav  

 
Petek, 22. januar 2010:  

▪ ob 8.30 uri 33. nujna seja Odbora DZ RS za zunanjo politiko, katerega člana sta vodja PS SLS 
Jakob Presečnik in poslanec SLS Franc Pukšič 

▪ ob 8.30 uri 2. redna seja Preiskovalne komisije DZ RS za ugotovitev politične odgovornosti 
nosilcev javnih funkcij, ki so sodelovali pri pripravi in izvedbi gradbenih investicij javnega pomena 
na področju izgradnje avtocest in objektov gospodarske javne infrastrukture, financiranih s 
sredstvi iz državnega proračuna, katere član je poslanec SLS Janez Ribič 

▪ ob 10. uri 10. redna seja Komisije DZ RS za peticije ter za človekove pravice in enake možnosti, 
katere član je poslanec SLS Franc Bogovič 

▪ ob 10. uri skupna seja Odbora DZ RS za zadeve Evropske unije, katerega član je vodja PS SLS 
Jakob Presečnik, in Odbora DZ RS za zunanjo politiko, katerega člana sta vodja PS SLS Jakob 
Presečnik in poslanec SLS Franc Pukšič 

 
Sobota, 23. januar 2010: 

▪ ob 9.30 uri začetek posveta vodstva SLS v Krškem 
▪ ob 19. uri volilni občni zbor OO SLS Krško 

 
Nedelja, 24. januar 2010: 



▪ ob 16. uri umestitev novoimenovanega ljubljanskega nadškofa metropolita msgr. dr. Antona 
Stresa v ljubljanski stolnici sv. Nikolaja, ki se je bo udeležili predsednik SLS mag. Radovan Žerjav 
z nekaterimi vidnimi predstavniki stranke 

 
UVODNIK 
 
SLS O NOTRANJEPOLITIČNIH TEMAH 
 
BORIS PAHOR PREJEL PRIZNANJE ZAVODA 25. JUNIJ 
 

  
 
V četrtek, 14. januarja, je Zavod 25. junij v dvoranici kavarne Slamič priredil ponovoletno srečanje, na 
katerem so tržaškemu pisatelju Borisu Pahorju podelili posebno priznanje zavoda za življenjsko delo in za 
zgled domoljubja in zvestobi slovenstvu. Za pomoč pri delovanju zavoda pa so priznanja prejeli še Robert 
Ravnihar, Peter Mesec in Aleš Nastran. Uvodni nagovor je imel predsednik Zavoda 25. junij Marjan 
Podobnik in predstavil dosežke zavoda v preteklem letu in načrte za prihodnost. Hkrati je izrazil 
zadovoljstvo, da se je Boris Pahor odzval njegovemu vabilu in osebno sprejel priznanje, srečanja pa se je 
udeležil tudi dr. France Bučar. Nato  je predsednica strokovnega sveta Zavoda 25. junij dr. Duša Krnel 
Umek predstavila strokovno delo zavoda v preteklem letu. Srečanja so se udeležili tudi poslanci SLS: 
predsednik SLS mag. Radovan Žerjav, podpredsednik SLS Franc Bogovič ter župan Občine Duplek Janez 
Ribič. 
Po kratkem kulturnem programu in podelitvi priznanj je zbranim spregovoril osrednji gost srečanja Boris 
Pahor. Predstavil je svoje izkušnje s fašizmom, nacizmom in komunizmom. Izpostavil je predvsem 
dejstvo, da se uničujoče delovanje fašizma v zgodovini še danes skuša sistematično prikrivati, največ v 
Italiji, tega sprenevedanja pa se premalo zavedajo tudi države in narodi, ki so bile največje žrtve 
fašističnega terorja. (Boris Pahor zaradi vztrajanja, da se v obrazložitev ob prejetju naziva častni občan 
Trsta navede tudi njegovo protifašistično delovanje, na primer prav teh dneh ni bil deležen tega priznanja.) 
V nadaljevanju je pisatelj Pahor spregovoril o nujnosti kritične in enakovredne obravnave vseh 
totalitarizmov 20. stoletja, saj je velika napaka, da se tudi v Sloveniji zločine posameznih totalitarizmov 
obravnava v odvisnosti od tega, katera politična opcija je na oblasti. Zavrnil je poskus, da se z zločini, ki so 
bili narejeni v imenu komunistične ideologije, skuša oblatiti celoten NOB in med drugim tudi Kocbekove 
krščanske socialiste, ki jim je tudi sam pripadal. Seznanjanje še posebno mlade generacije z objektivno 
zgodovinsko resnico je po njegovem prepričanju edina prava pot in na tem področju bi pričakoval 
popravke šolskih učnih načrtov, saj mladina ne more razumeti sedanjih dogodkov, če ni objektivno 
seznanjena z dogodki v preteklosti. Mednarodno priznani pisatelj se je vprašal tudi, kaj v tej luči pomeni 
podcenjujoč odnos Italije do slovenskih zahtev oziroma zavračanja plinskega terminala v Žavljah. Vprašal 
se je, ali morda drži teza, da obstaja dogovor, da sta suverenost Sloveniji in Hrvaške na območju, ki je bilo 
nekoč pod Italijo, omejeni in da iz tega izhaja italijanski odnos do teh držav. 



V zvezi z aktualnim slovensko-hrvaškim mejnim vprašanjem je Boris Pahor ponovil svoje stališče, da je 
arbitražni sporazum za Slovenijo nevaren in da ni logična trditev, da slovenska zahteva po ohranitvi 
teritorialnega stika z odprtim morjem pomeni, da bo arbitraža tako tudi dejansko odločila. »Zahteva po 
stiku z odprtim morjem je po sedanjem arbitražnem sporazumu samo pobožna želja Slovencev, kajti ni 
nobene garancije oziroma obveze arbitražne komisije, da bo tako tudi storila,« pravi Boris Pahor in dodaja: 
»Tega, za kar vemo, da je slovensko, ne bi smeli prepuščati arbitraži.« 
Zbrane je pozdravil in nagovoril tudi dr. France Bučar, ki je kritično ocenil stanje duha v slovenski družbi. 
Zavzel se je za odgovornejšo in bolj državotvorno slovensko politiko tako pri urejanju slovensko hrvaške 
meje, kot pri drugih, za Slovenijo strateško pomembnih vprašanjih. Trenutno stanje ga spominja na 
dogodke leta 1918, ko je slovenska oblast generalu Maistru prav tako govorila, naj ne rine z glavo skozi 
zid, kajti vse se bo že vse uredilo samo od sebe. Svoj nagovor prisotnim je dr. Bučar zaključil z besedami: 
»Zahvaljujem se vam za vaš pogum, za vaš idealizem in vam želim čim več uspeha, kajti vaš uspeh je naš 
skupen uspeh.« 

Na spodnjih spletnih naslovih si lahko po delih ogledate celotno predavanje Borisa Pahorja. Predavanje je 
zaradi omejenih zmogljivosti portala razdeljeno na pet delov: 

1. del: http://www.youtube.com/watch?v=9JaI5OacEqs 
2. del: http://www.youtube.com/watch?v=J0tYNOqm5ow 
3. del: http://www.youtube.com/watch?v=wmVMo8evQms 
4. del: http://www.youtube.com/watch?v=Gpcw4tFNqgU 
5. del: http://www.youtube.com/watch?v=n-dLtDtMPMc 

Osrednji gost je podal tudi ekskluzivno izjavo za Facebook skupino v podporo dr. Francetu Bučarju in 
komentiral arbitražni sporazum s Hrvaško, kar si lahko ogledate na spodnjem spletnem naslovu: 

http://www.youtube.com/watch?v=JBYVW7t6N0U 

Na naslednji povezavi pa si lahko ogledate tudi nagovor dr. Franceta Bučarja na omenjenem srečanju 
Zavoda 25. junij:  http://www.youtube.com/watch?v=rDdGGcUnZaU 

 
KJE SE ZAČNE ALI KONČA NAŠE DOSTOJANSTVO? 
 
Komentar dr. Berte Jereb v Dnevniku 12. decembra 2009 

V New Yorku smo kupovali vino in druge opojne pijače v posebni 
trgovini. Ko sva si z Marjanom šla nekega dne nabavit svoj "booze", je 
pred vhodom v trgovino stal "wino". Seveda sva tudi njemu kupila 
steklenico dobrega vina, ki sva mu jo želela izročiti ob izhodu. 
Ko pa si je steklenico ogledal, jo je vrnil in rekel: "Hvala, oprostita, žal 
vina te znamke ne pijem". Ni preostalo drugega, kot da sva vino s to 
znamko izpila sama, zanj sva šla pač po drugo steklenico. A nikar ne 
mislite, da je zahteval dražjo in boljšo vrsto vina, sploh ne, pil je ceneno 
vino in morda se ni hotel navaditi na kaj dražjega. Vsekakor, imel je 
kljub vsemu svoj okus za vino, trden značaj in obdržal je svoje 
dostojanstvo. Saj je vendar doma v New Yorku in ameriški državljan! 
Ta državljanski ponos sem večkrat občudovala in jim ga zavidala. Celo 
črnec v najbolj razcapanih oblačilih ni prenašal žalitev. Če je do česa 
takega prišlo, se je vzravnal in se postavil : "I am an American! - 
Američan sem !" Če ga primerjam z nami Slovenci, ugotavljam, da nam 
takega ponosa manjka. Ali svojega ponosa še nismo razvili, ker smo 
premlada država? Ali smo preplašeni, ker je naša država tako majhna? 
Zdi se celo, da se včasih sramujemo pripadnosti svojemu narodu in svoji 

državi? Kar spomnite se Joška Jorasa, ki se je kot Slovenec boril za svoje pravice. Zasmehovan je bil, 
ožigosan kot čudak , da se je boril za svoje pravice, je veljalo za neprimerno. Tisti, ki so ga podpirali, so bili 
zasmehovani in prepuščeni v ravnanje sovražnemu sosedu. Celo v njihov zapor na tujem so privolili. Res 
nezaslišano. Takole se mi je zapisalo takrat, maja 2008, ko se je to dogajalo: 
"Hlapec Jernej ali Joško Joras in njegova pravica" 
Joško Joras je državljan republike Slovenije. Levo oko ima nekoliko drugačno kot desno. Pravijo, da je 
čudak. 
Joško je nesel 11 litrov mleka po zemlji svoje domačije čez hrvaško mejo. Hrvati so ugotovili, da je Joško 
kriminalec, in ga dali v zapor. Joško je mislil, da je bilo to krivično, da bi ga izpustili, je gladovno stavkal. Iz 
zapora sta ga rešila Drnovšek in Račan. Ljudje pa so zopet rekli "Pa je res čudak." Joško se je po svoji 
zemlji vozil z avtom, čez hrvaško mejo. Postavili so mu cvetlična korita za zapreke. Joško je protestiral, 
vrgli so ga v Dragonjo in zopet potrdili mnenje Slovencev, da je Joško res čudak. 
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Joško je iskal pravico na sodišču, saj je Slovenija pravna država. Pomagali so mu z dokumenti 
strokovnjaki zgodovinarji, pravniki in še kdo. Korita so bila tam kot za stalno, Joško se jim je izogibal, hodil 
je domov "po ovinkih". Leto, dve. Pravna država je določila, da ima Joško prav, v rokah ima odločbo, da se 
morajo korita odstraniti. Pa so še vedno tam. Na pomoč so prišli ljudje. Civilna iniciativa je na Slovenskem 
zelo popularna, povsod se uveljavlja. Tudi romski družini je omogočila po vseh mogočih prerekanjih 
človeka vredna bivališča. Pa je ena izmed njih sklenila, da Joško potrebuje podporo. Ljudje so povzdignili 
glas, napisali so transparente, da ima Joško prav, da ima odločbo, da je Slovenija pravna država. Pa so jih 
nagnali, ker pač ni lepo, da se to na glas pove, saj vendar predsedujemo Evropi in se moramo obnašati 
civilizirano. Tako kot naš zunanji minister, ki se na televiziji vedno smehlja, ker je sam s seboj zelo 
zadovoljen. Civilno iniciativo pa so imenovali populistično, neresno in sploh nabito z umazanimi nameni. 
Bil je prvi maj. Na meji sta se srečala mogočna predsednika hrvaške in slovenske države. Segla sta si v 
močne roke, vendar tudi te štiri močne roke niso zmogle prestaviti cvetličnih korit. Nasmejana in 
zadovoljna sama s seboj sta odšla domov, ali kam drugam, se ne ve. 
Joško Joras je nastopil gladovno stavko in s tem spet potrdil to, kar povsod piše in kar že vsi vedo - da je 
čudak. Vendar to bi mu še odpustili, naj gladuje, če ga to tako zelo veseli. Ni pa odpustljivo mnogo 
drugega, in sicer: da s svojo gladovno stavko, s svojim trmastim vztrajanjem za pravico živeti v miru na 
svoji zemlji, s svojo vero, da je Slovenija pravna država in da vsaka država potrebuje meje, resnično 
škoduje Sloveniji. Neodpustljivo je njegovo mnenje, da nekateri še vedno ne razumejo, kaj je prav in kaj 
narobe, kaj je krivica in kaj pravica. Zato bo šel to razložit predsedniku države. 
Če Joško Joras res dela škodo Sloveniji, kje pa so tisti, ki Sloveniji iskreno in s svojim srcem koristijo? 
Morda je kje kdo, ki povzdigne svoj glas, a tega je treba utišati. Lahko se izve kaj, kar lahko škoduje 
Sloveniji, ki jo zares vsi ljubimo. Tega pa Joško Joras ne razume in ostaja čudak. 
Sedaj po več kot letu dni urejujemo mejo s svojimi sosedi. Korita na Joškovi domačiji so res odstranili, a 
Joško še vedno nima svojega doma v Sloveniji. Pri pogajanjih s sosednjo državo smo ponižni in zelo 
civilizirani, saj ne upamo zahtevati niti tega , kar je vedno pripadalo Sloveniji. Joško Joras se bo pri vseh 
teh civiliziranih pogajanjih, ki jih seveda želi tudi Evropska unija, katere člani smo, kot kaže, obrisal pod 
nosom. Če nas Slovence tako malo briga, kako se ima Joško Joras "na svoji zemlji", zakaj bi to brigalo 
naše evropske brate na daljnem severu. Obenem se pogajamo tudi za naše morje. In koliko nas vendar to 
briga? Sosedovo morje je itak lepše in boljše in tja se bomo vedno lahko hodili kopat! Tudi našim jahtam 
ne bodo sosedje delali težav, tista pristojbina ne bo nikoli tolikšna, da je ne bi mogli plačati! Kaj pa 
dostojanstvo, ali je to res le nepotreben predsodek velikih narodov in velikih ljudi ? Ali bomo tudi mi 
Slovenci kdaj pokazali, da le imamo svoje dostojanstvo? Ali ne bi hoteli biti narod velikih ljudi, čeprav nas 
je malo? Med nami so bili in so vendar mnogi veliki ljudje. Po moje je eden izmed njih tudi Joško Joras. 
 
PODPREDSEDNICA SLS OLGA FRANCA: PACIENT MORA BITI VEDNO OSRČJE POZORNOSTI IN NE OBJEKT V 
ZDRAVSTVU 
 
SLS za razkritje pogodbe o nakupu cepiva proti novi gripi 

Člani strokovnega odbora za zdravje pri SLS so 
na torkovem sestanku med drugim govorili o 
problematiki nove gripe oz. o trenutnih 
zapletih z razkritjem pogodbe o nakupu 
cepiva. »Menimo, da je Slovenija pretirano 
hitro odreagirala na očitno napačne ocene 
napovedi pandemije oz. na napačne ocene 
Svetovne zdravstvene organizacije glede 
obolevnosti po posameznih državah. V SLS 
bomo tako pozorno spremljali obravnave pred 
Evropskim parlamentom v zvezi s tem, 
obenem pa tudi odločno podpiramo 
prizadevanja informacijske pooblaščenke 
Nataše Pirc Musar, da bi javnost imela vpogled 
v pogodbo o nakupu cepiva in njeno vsebino,« 
je ob tem povedala predsednica odbora in 
podpredsednica SLS Olga Franca. 

Osrednjo pozornost je Odbor za zdravstvo SLS namenil kakovosti v slovenskem zdravstvu, predvsem z 
vidika uporabnika, torej pacienta. »Glede na kup napovedanih sprememb Zakona o zdravstveni 
dejavnosti, ki med drugim napoveduje tudi ustanovitev Agencije za kakovost, SLS opozarja, da je treba 
aktivno delati na problemu poročanja o incidentih v zdravstvenih zavodih. To je še posebej pomembno v 
luči nam dostopnih podatkov iz slovenskega zdravstva, na osnovi katerih že sedaj ugotavljamo, da v 
Sloveniji na tem področju zaostajamo, ustanovitev Agencije za kakovost pa bo zagotovo trajala še 



najmanj šest mesecev, če ne več,« opozarja Franca in nadaljuje: »Poudarjam, da mora biti poročanje o teh 
dogodkih skladno s principi luksemburške deklaracije. Le tako obravnavanje teh dogodkov je lahko 
osnova za učenje in izboljšave, nikakor pa ne sme biti usmerjeno v kaznovanje in sramotenje posameznih 
zdravnikov oz. medicinskega osebja.«  
Člani odbora so ob tem poudarili, da je zadnji čas, da tudi v Sloveniji začnemo uvajati dobre prakse v 
sleherno ustanovo in da je zbiranje podatkov o napakah najbolj cenjena in tudi najboljša informacija za 
uvajanje izboljšav v delo v zdravstvu. »Napak ne smemo pometati pod preprogo, pač pa se je iz njih treba 
učiti in kaj naučiti,« še poudarja podpredsednica SLS Olga Franca.  
Glede na oceno, da letno v Sloveniji po nepotrebnem umre od 300 do 800 pacientov zaradi napačnega 
zdravljenja, napak zdravnikov ali napačne uporabe zdravil, člani Strokovnega odbora za zdravje pri SLS 
menijo tudi, da bi lahko ravno na tem področju varuh pacientovih pravic odigral ključno vlogo, česar pa do 
sedaj še ni bilo čutiti. »Z nalogo, ki smo si jo zastavili, torej izboljšanje zbiranja in poročanja o incidentih v 
zdravstvu, bomo doprinesli k izboljšavam za pacienta, ki mora biti vedno osrčje, center pozornosti in ne 
objekt v zdravstvu. Da bi postalo zdravljenje čim učinkovitejše, je treba pacientu zagotoviti nasvete ob 
katerem koli času na ustrezen način. Doslej smo v slovenskem zdravstvu na področju kakovosti z vidika 
uporabnika veliko govorili in malo naredili, v SLS pa bomo aktivno spremljali, kaj se z uvajanjem 
omenjenih praks spremeni na bolje,« obljublja Franca. 
 
NEKAJ MISLI NA POT REFORMI ZDRAVSTVA 
 
Komentar dr. Berte Jereb v Dnevnikovem Objektivu 9. januarja 2010 

Predsednik ZDA Barack Obama uvaja zdravstveno reformo. Tam 40 milijonov ljudi nima zdravstvenega 
zavarovanja. Država je poskrbela za zavarovanje revnih, bogati si lahko plačujejo bodisi zavarovanje ali pa 
stroške zdravljenja, če zbolijo. 
V težavah je srednji sloj, ki mu je na voljo, da se odloči za zavarovanje ali ne: 40 milijonov se jih za to ni 
odločilo, če zbolijo, so stroški lahko tako visoki, da presegajo vse njihovo premoženje. To je seveda hud 
problem, ki naj bi ga reforma rešila. 
Drug problem je, da so stroški zdravstva narasli tako, da so tudi za bogato državo postali neobvladljivi. 
Vzroki za prvo težavo so pač v tem, da ljudje niso pripravljeni poskrbeti zase, zato naj bi skrb za njihovo 
zdravje prevzela država. Vzroki za prekomerno naraščanje stroškov zdravstva so bolj zapleteni. Upor proti 
reformi je hud, Američani na splošno nimajo radi, da zanje skrbi država, tistim, ki služijo na račun 
bolnikov, pa ne ustrezajo ukrepi, ki bi jim znižali profit. 
Tudi v Sloveniji se pripravlja reforma zdravstvenega sistema. Skupna nam je težava, da stroški zdravstva 
preveč naraščajo. Obvezno smo zavarovani vsi. Začeli smo že uvajati sistem, ki bi omogočil bolnikom 
izbiro vsaj deloma plačati stroške svojega zdravljenja ali pa čakati, da pridejo na vrsto v sistemu 
obveznega zavarovanja. Čakanje je v nekaterih primerih predolgo in lahko škodljivo, ljudje pa smatrajo za 
svojo pravico, da se zdravljenje uvede takoj, ko se zanj pokaže potreba, tudi če ni akutna, in da ni prav, da 
si takojšnje zdravljenje lahko privoščijo le tisti, ki imajo denar, da si ga plačajo direktno iz svojega žepa. 
Čeprav ti "samoplačniki" razbremenijo državno blagajno in skrajšajo čakalne vrste. 
Kako se bodo v ZDA spopadli s skoraj neobvladljivimi stroški zdravstva, bomo kmalu videli, zakon o 
reformi so že sprejeli, kako bo to šlo pri nas, pa še ni čisto jasno. Ker sem mnogo let delala v obeh 
sistemih (in še tretjem, švedskem), naj mi bo dovoljeno na glas premišljati o problemih našega zdravstva. 
Zdravstvo je, malo poenostavljeno, na eni strani bolnik ali potencialni bolnik, na drugi zdravstveno osebje, 
zdravniki, sestre, tehniki itd., vmes pa vse tisto, kar tvorne odnose med tema dvema omogoča, olajša in 
pospešuje: organizacija, ustanove, bolnišnice, inštituti, oprema, aparati, instrumenti in predvsem finance. 
Vse to služi izboljšavi odnosov med zdravstvenim osebjem in bolniki, napredku v stroki in boljšim 
rezultatom - več in bolje ozdravljenih bolnikov. Reforma je smiselna, če deluje v tej smeri. 
V Sloveniji imamo kar dober sistem javnega zdravstva, ki za manj kot polovico denarja opravi približno 
enako delo kot npr. nemški, cenejši pa je v glavnem zaradi nižjih plač. Očiten namen predlagane reforme 
je varčevanje pri nudenju medicinske pomoči. Tu preži nevarnost, kajti od nekdaj vemo, da je najcenejše 
zdravstvo tisto, ki je kvalitetno, in da slaba medicina drago stane bolnika in državo - podaljšanje 
zdravljenja, zapleti, invalidnost, da ne govorim o nepotrebnih smrtih. Ukrepi, ki bi lahko poslabšali 
kakovost dela zdravnikov, bi gotovo imeli prav nasproten učinek od pričakovanega. 
Predpisi, ki bi silili zdravnike k v naprej predpisanemu ravnanju v posameznem primeru, ki bi mu 
omejevali čas z bolnikom, ki bi ga silili, da premišlja o denarju, ne pa o bolniku, lahko povzročijo nevaren 
padec kakovosti medicinske pomoči in s tem njeno podražitev namesto pričakovanega varčevanja. 
Priložnost za tako potrebno varčevanje vidim prav v dviganju kakovosti naše medicine, za to pa bi res 
morali spremeniti nekatere stvari. Začenši seveda pri medicinski fakulteti, ki pošilja v svet diplomante, 
komaj ali sploh nezmožne samostojnega dela z bolniki. Ti diplomanti potrebujejo tudi do deset let, preden 
so dovolj trdni v svoji stroki, da samostojno in suvereno ukrepajo pri bolniku. 



Produktivna doba slovenskega zdravnika ob razmeroma zgodnjih upokojitvah, zlasti pri ženskah, se 
pomembno skrajša in prispeva k že tako občutnemu pomanjkanju zdravnikov. Podobno velja za 
medicinske sestre. Sledijo naglica, preobremenjenost in pomanjkanje časa za izobraževanje in 
posvetovanja s kolegi, kar vse gre na račun kakovosti. 
Pretiran poudarek na finančnih vidikih zdravstva, ki ga vsi doživljamo zadnje čase, lahko sčasoma ogrozi 
drugo plat zdravstva, ki je tudi bistvena - njegovo človečnost, sočutnost in razumevanje. Obstajajo resne 
psihološke študije o vplivu nenehnih opozoril finančne narave na stroko. Ljudje postanejo sebični, ne 
sodelujejo več, to pa je v popolnem nasprotju z dobro medicinsko prakso. 
Nove metode, diagnostične in terapevtske, ki večinoma prihajajo od zunaj, se pri nas sicer uvajajo, le 
redko pa jih spremljajo lastne študije o njihovi uporabnosti, indikacijah in uspešnosti - zamujamo 
priložnosti, da si ustvarimo lastno znanje in izkušnje, da bi te dostikrat drage metode uporabljali smotrno. 
Zdaj se dokaj pogosto uporabljajo "defenzivno", češ, da mi ne bodo nekoč morda na sodniji očitali, zakaj 
nisi storil še tega in tega, pa tudi "za vsak slučaj", češ, morda pa le kaj pokaže ali pa se bo nekaj bolje 
videlo (pa še vedno ne bomo vedeli, kaj tisto "nekaj" je). K tej defenzivnosti nemalo pripomore odnos 
javnosti, verjetno tudi preko medijev, do zdravniške stroke, ki se je opazno razvil v zadnjem času. Vse to 
pa po nepotrebnem povečuje stroške, ki jih hočemo omejiti. 
H kakovosti zdravstva prav gotovo ne prispeva tendenca s strani države, potisniti zlasti zdravnike na nivo 
državnih uradnikov, jih narediti ubogljive in jim kar se le da vzeti samostojnost odločanja. Država kakor da 
noče, da bi zdravniki mislili in vodili razvoj, ampak naj sledijo predpisom "od zgoraj". To se mi zdi 
zanesljiva pot v podpovprečno, neučinkovito in v končni posledici za državo predrago zdravstvo. 
Si res želimo nazaj v čase "plavih kuvert", ki so utirale pot do zakonitih pravic in dobrih zdravnikov? Koliko 
mladih ljudi se bo v tem vzdušju še odločalo za poklic zdravnika ali medicinske sestre? Koliko teh 
strokovnjakov, ki jih že zdaj primanjkuje, nam bo manjkalo v bodoče? 
Zdi se mi, da načrtovana stroga ločitev javnega od zasebnega zdravstva nima možnosti za kakšen 
pozitiven rezultat. Zasebniki razbremenjujejo sistem javnega zdravstva in njegovo blagajno. Načrtovana 
prepoved zdravnikom, da bi delovali v obeh sistemih, pa bi pomenila strokovno nazadovanje zasebnikov, 
ki bi izgubili stik z vrhunskimi klinikami in inštituti, to pa ne bi bilo dobro. Namera še najbolj diši po tisti 
slovenski: Dobri Bog, daj, da sosedu koza crkne. 
Pa še nekaj o zdravnikovi odgovornosti. Že skoraj dvajset let deluje pri Zdravniški zbornici Slovenije 
razsodišče, ki se ukvarja s strokovnimi in etičnimi prekrški zdravnikov. Glavni namen razsodišča je trojen: 
zaščita bolnika in zdravnika ter priložnost, da se iz storjene napake vsi kaj naučimo. Svoje postopke in 
sklepe razsodišče objavlja v glasilu zbornice Isis, postopek lahko sproži vsakdo, treba se je le obrniti na 
zbornico. 
Iz lastnih izkušenj lahko povem, da deluje popolnoma neodvisno, čeprav včasih nekoliko okorno, 
birokratsko. V začetku so mu burno nasprotovali nekateri zdravniki, verjetno, ker so se počutili ogrožene v 
svoji vlogi vrhovnih avtoritet. Ustanavljanje novih nadzornih organov z istimi nalogami, ki jih menda 
načrtuje ministrstvo za zdravje, se mi zdi nepotrebno in potratno. Če je res, kar se očita razsodišču 
zbornice, da namreč vrana vrani ne izkljuje oči, potem ne vem, kje bo ministrstvo dobilo nevtralne 
razsodnike. 
O strokovnih napakah v zdravstvu vendarle lahko sodijo le strokovnjaki. Če je to odločanje javno, 
objavljeno v Isisu prej kot v rumenem tisku, bo zagotovljena pravičnost. Takšna odprtost je tudi najboljša 
možnost, da se ohrani ugled zdravništva. Le odprtost in pravičnost lahko spodbujata zaupanje bolnika do 
zdravnikov in njihovih organov. Treba pa bi bilo malo razrahljati sedanja toga pravila razsodišča 
zdravniške zbornice. Od medijev pričakujem, da večkrat kot negativno pokažejo tudi pozitivno plat našega 
zdravništva. Ne le vrhunskost zdravstvenega osebja, ampak tisto odgovornost in človečnost, ki jo velika 
večina vsak dan izkazuje pri svojem delu. 
Kakovost v našem zdravstvu že več kot deset let ugotavlja in spremlja podrobno zastavljen program 
zbornice in res ne vidim potrebe, da bi ministrstvo s svojim uradom za kakovost začelo spet vse znova. 
Skratka, treba bi bilo vzpostaviti neko mero zaupanja in spoštovanja med ministrstvom za zdravje in 
zbornico, pa bi marsikaj šlo lažje. Kakovost, odprtost in pravičnost, kot sem že dejala, pa so edina 
možnost, da se slovensko zdravstvo obdrži na nogah. Nič drugega ne bo pomagalo. 
 
SLS: ERJAVČEVA NAPOVED OVADBE NEKDANJEGA MINISTRA ZA OKOLJE IN PROSTOR JANEZA 
PODOBNIKA NEOSNOVANA IN NEKOREKTNA 
 
SLS v odzivu na ponedeljkovo napoved ministra za okolje in prostor Karla Erjavca, da bo zaradi 
nepravočasne objave uredbe, ki določa višino koncesijskih dajatev za rabo vode v občinah ob Dravi ovadil 
prejšnjega ministra Janeza Podobnika zavrača vsa tista ravnanja Karla Erjavca v zadnjem času, ko za 
rešitev svojih lastnih težav diskreditira svoje predhodnike na ministrskem položaju.  
Obenem nekdanji minister za okolje in prostor iz vrst SLS Janez Podobnik na Erjavčeve obtožbe odgovarja, 
da je Vlada RS v letu 2004 prvič odredila koncesionarju na reki Dravi, da občinam na območju HE Drava 



izplača posebno dodatno enkratno nadomestilo za omejeno rabo prostora na reki Dravi v višini okoli 1.4 
milijona evrov. »Vlada RS je v času mojega ministrovanja to obveznost izplačila takega enkratnega 
nadomestila podaljšala vsako leto posebej za leta 2005, 2006 in 2007. Iz uredb tudi nedvoumno izhaja, 
da mora obveznosti do občin izvesti koncesionar, v tem primeru Dravske elektrarne,« še dodaja Janez 
Podobnik. SLS dodaja, da je iz zgornjih pojasnil jasno, da je napoved ovadbe v očitno preveč čustvenem 
nastopu ministra za okolje in prostor Karla Erjavca proti nekdanjemu ministru Janezu Podobniku 
popolnoma brez osnove. 
Ob tem nekdanji minister za okolje in prostor Janez Podobnik poudarja, da ne gre za koncesijsko dajatev, 
ampak za posebno obveznost odškodninskega značaja, ki jo plača prizadetim občinam ob Dravi 
koncesionar na podlagi vsakoletnega premisleka in odločitve Vlade RS. »Naj kot zanimivost dodam še, da 
Vlada RS za leti 2008 in 2009 te možnosti dodatnega plačila odškodnine za razvrednotenje prostora, ki jo 
plača koncesionar prizadetim občinam, ni obravnavala. In tudi zato je napoved ovadbe toliko bolj 
neosnovana in nekorektna,« pojasnilo zaključi Janez Podobnik. 
 
ODZIV SLS NA POZIV SDS PREDSEDNIKU VLADE RS BORUTU PAHORJU K RAZREŠITVI MINISTRA ZALARJA 
 
V ponedeljek se je predsednik SLS mag. Radovan Žerjav odzval na javni poziv SDS predsedniku Vlade RS 
Borutu Pahorju, naj začne postopek za razrešitev ministra za pravosodje Aleša Zalarja. V nasprotnem 
primeru obstaja možnost, da bo SDS proti ministru Zalarju vložila interpelacijo. »V SLS se bomo o 
(ne)podpori morebitni interpelaciji ministra za pravosodje Aleša Zalarja odločili v prihodnjih dneh,« je ob 
tem povedal mag. Radovan Žerjav. »Kot sem že večkrat poudaril, je za SLS najpomembnejša neodvisnost 
državnega tožilstva, zato se bomo v PS SLS odločali predvsem glede na slednje, in ali je bila neodvisnost 
kakor koli kršena.« Po besedah predsednika SLS mag. Radovana Žerjava pa SLS sicer ni v celoti 
seznanjen z vsemi okoliščinami, ki so vodile do nadzora na Okrožnem državnem tožilstvu v Ljubljani in 
zato težko sodi o dopustnosti tega postopka.  

 
SLS O ZUNANJEPOLITIČNIH TEMAH 
 
SLS: Z ODPRAVO IN POPRAVO NEEVROPSKIH KRIVIC SLOVENIJI – NEZAKONITE ZASEDBE DELOV 
SLOVENSKEGA OZEMLJA IN MORJA - DO EVROPSKE HRVAŠKE  
 
Odziv SLS ob zaključku predsedniških volitev na Hrvaškem 

SLS je čestital novoizvoljenemu 
predsedniškemu kandidatu Ivu 
Josipoviću, ki je dobil prepričljivo večino 
glasov hrvaških volivcev. SLS izraža 
pričakovanje, da bo novi hrvaški 
predsednik Ivo Josipovič celovito izpolnil 
svojo obljubo, ki jo je dal tako hrvaški 
kot mednarodni javnosti ob objavi prvih 
uradnih nepopolnih rezultatov volitev - da 
želi »evropsko Hrvaško«, ki naj bo po 
njegovo »ena izmed sijajnih zvezd na 
evropskem nebu« - in tako SLS pričakuje, 
da se bo v luči tega cilja Josipović 
osebno zavzel za odpravo in popravo 

krivic, ki niso niti najmanj evropske niti sijajne in ki jih je Hrvaška storila Sloveniji; da se bo torej Hrvaška 
umaknila iz zasedenih delov slovenskega ozemlja in morja ter omogočila vzpostavitev zgodovinske občine 
Piran s katastrskima občinama Kaštel in Savudrija, ki sta bili v nasprotju z Londonskim memorandumom 
odvzeti občini Piran in priključeni občini Buje.  
Ob zaključku predsedniških volitev na Hrvaškem predsednik SLS mag. Radovan Žerjav poudarja, da 
slovenski problem niso različna imena politikov na hrvaški strani, temveč neodločnost, neodgovornost in 
pomanjkanje samozavesti slovenske politike pri reševanju problematike slovensko-hrvaške meje ter 
drugih odprtih vprašanj. »Slovenija mora najprej sama pri sebi vedeti, kaj hoče in česa noče pri urejanju 
vprašanj slovensko-hrvaške meje ter mora pri nadaljnjem reševanju te problematike imeti jasna, odločna 
in predvsem konsistentna stališča, ki jih bo poenotila vsa ali vsaj velika večina slovenske politike, tako 
vladajoča kot opozicijska,« še pravi mag. Žerjav. 



SLS tako kot veliko uglednih slovenskih pravnikov ter drugih strokovnjakov ponovno opozarja, da je 
arbitražni sporazum o meji škodljiv za Slovenijo, saj nam ne zagotavlja ohranitev delov slovenskega 
ozemlja in teritorialni dostop Slovenije do mednarodnih voda.  

 
SLS O GOSPODARSKIH TEMAH 
 
POSLANEC SLS GVIDO KRES: PRI NEPREMIŠLJENI TROŠARINSKI POLITIKI GRE DOLGOROČNO ZA 
NEPOSREDNO OŠKODOVANJE DRŽAVNEGA PRORAČUNA 

 
Ne samo, da se Vlada RS prejšnji torek ni odločila ublažiti visokega zvišanja 
cen naftnih derivatov, temveč je celo napovedala nadaljnje zviševanje 
trošarin za pogonska goriva. Ob tem se bo lotila tudi zviševanja cene 
plinskega olja za ogrevanje, kar je neposredno zviševanje osnovnih 
življenjskih stroškov prebivalstva. V SLS se čutimo dolžne, da opozorimo na 
tako ozkogledo in kratkoročno vladno politiko, ki jasno kaže, da je prvi 
vladni cilj krpanje proračunske luknje, ne ozirajoč se na to, kakšne 
posledice to pušča na gospodarstvu. »Ne govorimo več o napovedih, sedaj 
obstajajo tudi uradni podatki o padcu prodaje naftnih derivatov predvsem iz 
naslova avtoprevoznikov in tranzitnih potnikov, o drastičnem zmanjšanju 
prodaje pa poročajo predvsem iz obmejnih območij,« je povedal poslanec 
SLS Gvido Kres, ki je že v lanskih poletnih mesecih opozoril, da bo takšno 
vladno zviševanje cen goriv imelo negativne posledice.  
Ob paničnem iskanju denarnih virov, je Vlada RS pohitela tudi s sprejetjem 
nove uredbe, ki s 1. februarjem uvaja t. i. »zeleni davek« na kurilno olje. V 
SLS popolnoma podpiramo »zeleno davčno reformo« in postopno 
zmanjševanje deleža porabe kurilnega olja v nacionalni energetski bilanci in 

s tem zmanjševanje škodljivih emisij, vendar si bolj neprimernega trenutka za to potezo ne bi mogli 
zamisliti. »Ob vseh dodatnih obremenitvah in podražitvah v lanskem letu, množičnih izgubah služb, država 
zabija še dodatni žebelj v breme državljank in državljanov, ko jim draži osnovno dobrino – ogrevanje,« ob 
tem protestira Kres.  
Prav lahko se zgodi, da bo ob nadaljnjem padanju prodaje goriv država iz tega naslova pobrala celo manj 
trošarin in DDV, kot jih je na začetku lanskega leta. Stranski učinek pa bo samo poslabšanje pogojev 
poslovanja in zmanjšanje konkurenčnosti na globalnem trgu, ne samo slovenskih naftnih trgovcev, 
temveč vseh slovenskih podjetij na trgu. SLS opozarja, da je ob izostanku tujih kupcev naftnih derivatov v 
Sloveniji celotno breme dodatne obdavčitve goriv na plečih slovenskega potrošnika, ob tem da smo priča 
rušenju cenovnega modela oblikovanja cen, ki se je vse od osamosvojitve naprej izkazal za uspešnega. 
»Izkazalo se je, da povpraševanje po gorivu le ni tako zelo neelastično, kot si je Vlada RS predstavljala. A 
vendar je v vladni postopek vložen predlog novele zakona  o trošarinah, ki omogoča še dodatno zviševanje 
trošarin, kar je popoln nesmisel in očitni obup Vlade RS,« je prepričan Kres. 
»Gre za sistematsko slabitev slovenskih podjetij, dodatno obremenjevanje potrošnika na vrhuncu 
gospodarske krize in gotovo oškodovanje državnega proračuna s strani njegovega upravljavca - države, 
zato bomo v SLS tudi v prihodnje ostro protestirali proti tako neodgovornemu obnašanju pristojnih vladnih 

služb,« je odločen poslanec SLS Gvido Kres. 
 
PREDSEDNIK SLS MAG. RADOVAN ŽERJAV: NUJEN JE 
TAKOJŠEN REBALANS PRORAČUNA ZA LETO 2010, KI BO 
UPOŠTEVAL VARČEVALNE UKREPE IN GOSPODARSKE 
SPODBUDE! 
 
Kot ugotavljamo v SLS, je t. i. »izhodna strategija«, ki jo 
pripravlja Vlada RS, popolnoma brez kompasa, sestavlja pa jo 
niz zmedenih predlogov ukrepov, ki si en drugemu 
nasprotujejo. Javnost iz dneva v dan dobiva takšne in 
drugačne, včasih zelo nasprotujoče si informacije, kar sicer 
daje navidezni občutek, da na ministrstvih v zvezi s tem nekaj 
delajo, vendar se iz tega ne izcimi noben konkreten zaključek. 
»Kot smo v SLS že opozorili, se že v neodločnosti vladnih 
predstavnikov kaže, da izhodiščnim predlogom izhodne 
strategije manjka jasne vizije, kako jo narediti učinkovito. Zato 



od Vlade RS pričakujemo jasen in brezkompromisen načrt, začenši s tem, kako bo omejila stroške 
državne administracije in ostale javne porabe, ki so za trenutne razmere povsem nevzdržne,« je jasen 
predsednik SLS mag. Radovan Žerjav in dodaja: »Če na tem področju v kratkem času ne bo konkretnih 
varčevalnih premikov, bo država posredno v težave spravila tudi tista podjetja, ki se zaenkrat še dobro 
držijo v spopadu s svetovno gospodarsko krizo.« 
Prav vsi makroekonomski kazalniki kažejo na izjemno težko in postopno gospodarsko okrevanje. Državni 
javni dolg se je nenormalno povečal na 32,6 odstotka BDP iz lanskih 21,5 odstotkov, zato tudi vse večje 
težave s proračunskim primanjkljajem, ki že zdaj presega nekoč nepredstavljivih 6 odstotkov. Padanje 
gospodarske rasti za leto 2009 v odstotkih BDP pa je bilo kar dvakrat tolikšno kot je znašalo povprečje v 
državah evro območja. Imamo eno najnižjih ravni izkoriščenosti zmogljivosti, težave s prožnostjo trga dela, 
zraven pa še obsežno davčno preobremenjenost. Vsi te dejavniki so se sedaj odrazili tudi v sistemih, kot 
so javna uprava, pokojninska in zdravstvena blagajna, kjer so se začele pojavljati finančne težave. To vse 
so kazalniki, ki kažejo na velike strukturne težave, pa vendar vsak dan v medijih poslušamo zgodbe o 
bleščečem izhodu slovenskega gospodarstva iz krize, ki se zdi ta trenutek le bleščeča želja.  
»Pozivam predstavnike Vlade RS, naj prenehajo s sprenevedanjem in mlatenjem prazne slame v medijih, 
kajti za neodločnost ni več časa. Od njih se danes pričakuje odgovorno vodenje države. Potrebni ukrepi so 
povsem jasni, če že ne predstavnikom pristojnih ministrstev pa vsaj slovenski ekonomski stroki. Če Vlada 
RS ne daje veljave opozicijskim predlogom in ne zaupa nekaterim slovenskim najbolj priznanim 
ekonomistom, naj se obrne na tuje strokovnjake in njihovo delo, samo da se nekaj konkretnega začne 
premikati,« je prepričan mag. Žerjav. 
V SLS še enkrat poudarjamo, da stroški državnega aparata močno presegajo trenutne plačilne 
sposobnosti slovenskega proračuna in gospodarstva, ki stoji za njim. Prej ali slej bodo potrebna korenita 
rezanja stroškov, bolj se bo odlašalo, težje bo to izvedljivo! Odlašanje s poenostavitvijo državne jamstvene 
sheme in povečevanje zadolževanja v tujini zadevo še poslabšuje. Za spodbude gospodarstvu je treba 
najti notranje rezerve, vzeti nekje kjer lahko pogrešimo. Krvavo potrebna sredstva za spodbudo 
gospodarstvu se mimo vseh strategij prek dokapitalizacij državnih podjetij zlivajo v največje slovenske 
banke, nobenega zagotovila pa ni, da se bo ta denar pozneje uspešno prelil v financiranje podjetij. 
»Močno tudi obsojam, da v teh časih vladna ekonomska politika ves čas popušča sindikalnim gibanjem, ki 
z grožnjami spodbijajo še tistih nekaj idej o uspešnih ukrepih. Veliko bolj pomembno kot ohranjanje 
neperspektivnih delovnih mest je spodbujanje novih, kajti samo ta lahko zaustavijo naraščanje 
brezposelnosti. Vlada RS naj se osredotoči na mala in srednje velika slovenska podjetja, ki konkurirajo na 
svetovnih trgih in so nosilci slovenskega gospodarstva. Z vsemi razpoložljivimi sredstvi naj spodbuja in 
pomaga ustvarjati ugodno poslovno okolje za podjetja, ki so dejansko uspešna. Reševanje tistih na robu 
propada je ta trenutek samo zavlačevanje neizbežnega« meni mag. Žerjav.  
»Ni res, da nimamo razpoložljivih ukrepov za izhod iz krize. Potrebni ukrepi so marsikomu znani, treba je 
samo imeti dovolj poguma, da jih začnemo izvajati. Pozivam Vlado RS, da takoj začne pripravljati 
rebalans proračuna za 2010, ki bo stroškovno upošteval navedene varčevalne in spodbujevalne ukrepe,« 
še zaključi predsednik SLS mag. Radovan Žerjav. 
 
PS SLS VLOŽILA PREDLOG ZAKONA O SPREMEMBAH IN DOPOLNITVAH ZAKONA O ZDRAVSTVENEM 
VARSTVU RASTLIN 
 
Mag. Radovan Žerjav: »Danes je čas za pravočasno ukrepanje še pred novo sezono cvetenja in preprečitev 

nadaljnje škode, ki jo ambrozija povzroča zdravju ljudi.«  

Poslanci Poslanske skupine SLS s prvopodpisanim mag. Radovanom Žerjavom 
so konec prejšnjega tedna po skrajšanem postopku v parlamentarni postopek 
vložili predlog Zakona o spremembah in dopolnitvah zakona o zdravstvenem 
varstvu rastlin, s katerim bo dana pravna podlaga Vladi RS in pristojnim 
ministrom, da predpišejo ukrepe za preprečevanje vnosa, preprečevanje širjenja 
in za zatiranje ambrozije in drugih invazivnih tujerodnih rastlin, ki škodujejo 
zdravju ljudi in povzročajo gospodarsko škodo. Ukrepanje je po prepričanju 
mag. Žerjava nujno, saj je treba pravočasno še pred novo sezono cvetenja 
pelinolistne ambrozije (julij 2010) sprejeti zakon in podzakonske akte ter začeti 
izvajati ukrepe, da se prepreči nadaljnja škoda, ki jo te rastline povzročajo na 
zdravju ljudi, na kmetijskih pridelkih in tudi v gospodarstvu. Predlog zakona 
določa tudi, da Vlada RS imenuje Svet, ki bo koordiniral naloge, izvajanje in 
ukrepe.  
Mag. Radovan Žerjav je v začetku oktobra 2009 podal tudi pisno poslansko 

vprašanje in pobudo s predlogi rešitev v zvezi s problematiko ambrozije (ki je predvsem plevel zapuščenih 
ter neobdelanih površin), v kateri je opozoril Vlado RS, ministra za okolje in prostor Karla Erjavca, ministra 
za kmetijstvo, gozdarstvo in prehrano dr. Milana Pogačnika ter ministra za zdravje Boruta Miklavčiča na 



razmah ambrozije in škodo, ki jo je lani še intenzivneje kot doslej povzročala na zdravju ljudi. »Razsežnost 
problema, ki ga lahko slovenskemu prebivalstvu in celotnemu sistemu javnega zdravstva povzročijo 
alergijske reakcije zaradi cvetnega prahu plevelov ter tudi škoda, ki jo čuti kmetijsko gospodarstvo, je 
resna, pravi mag. Žerjav in dodaja, »da je danes še čas za pravočasno, hitro in učinkovito ukrepanje, s 
čimprejšnjim sprejemom predloga Zakona o spremembah  in dopolnitvah zakona o zdravstvenem varstvu 
rastlin pa bomo lahko preprečili oz. omejili negativne posledice hitrega širjenja ambrozije v letu 2010 in 
tako zaščitili ljudi, ki so najbolj občutljivi na alergene rastline«.  
Celotno besedilo predloga zakona o spremembah  in dopolnitvah zakona o zdravstvenem varstvu rastlin, 
ki ga je vložila PS SLS, je dostopno na spletnem naslovu: http://www.sls.si/sl/inside.sls?uid=B2133E09-
FE2E-1BFB-6330-4773C601D8A6&linkid=newsContent.  
 
Dodatne informacije o škodi, ki jo povzroča ambrozija: 

Škoda za zdravje ljudi 

Pelod ambrozije je eden najmočnejših znanih alergenov. Njen cvetni prah je močan alergen in povzroča 
seneni nahod, sama rastlina pa lahko ob kontaktu povzroči dermatitis. Osebe, občutljive na cvetni prah 
ambrozije, velikokrat obolevajo za alergijskim rinitisom in astmo. Prag, ki izzove reakcijo je zelo nizek, in 
je v nekaterih primerih tudi pri manj kot 20 pelodnih zrnih/m3 zraka.  

Gospodarska škoda 

Pelinolistna ambrozija lahko naseli skoraj vse posevke (žita, koruzo, sojo, sončnico, okopavine itd.), 
travnike, pašnike, sadovnjake in vinograde ter tudi neobdelana zemljišča. Najpogosteje se širi vzdolž 
vodotokov, cest, železnic in opuščenih zemljišč, problematična pa je tudi na strniščih in poletnih posevkih.  
Semena pelinolistne ambrozije lahko širijo ptiči, vodotoki in močni vetrovi, širijo se tudi s  
pomočjo infestiranih pošiljk semena, zrnja in krme ... Je enoletni plevel, ki močno tekmuje s kmetijskimi 
posevki za vodo in hranila. Glede na rastne razmere zraste od 20 do 180 cm visoko, včasih celo do 250 
cm na zemljo, korenine pa do 4 m v globino. Je zelo plodna, saj vsaka rastlina tvori od 30-40.000 do 
100.000 semen, ki v tleh ostanejo kaliva od 5 do 14 let.  
Resno lahko zmanjša pridelek žit in drugih poljščin (npr. sončnice) ter povzroča težave pri spravilu 
pridelka. Na travnikih in pašnikih močno zmanjšuje kakovost krme (živina je ne mara), kvari pa tudi 
mlečne proizvode, če se govedo hrani z njo.  

 
O DOGAJANJU NA NIVOJU OBČINSKIH IN MESTNIH 
ODBOROV TER ZVEZ SLS 
 
DELOVNO SREČANJE REGIONALNIH ODBOROV PRLEKIJE, SLOVENSKIH GORIC IN PTUJSKO – ORMOŠKE 
REGIJE 
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12. januarja 2010 je z obiskom na gradu Rače predsednik SLS mag. Radovan Žerjav začel drugi krog 
obiskov Regionalnih, mestnih in občinskih odborov SLS po Sloveniji. Tokrat se je v Račah srečal s člani 
Regionalnih odborov SLS Zgornje Podravje, Obsoteljsko - Kozjanskega ter Celjskega območja, katerih 
udeležba je bila številčna.  Čeprav je beseda večinoma tekla okoli napredka v delu lokalnih odborih in 
pripravah na lokalne volitve 2010 so se dotaknili tudi aktualnih političnih ter gospodarskih tem.  Na 
srečanju so poudarili, da je za stranko pomembno, da priprave na jesenske lokalne volitve začnejo že 
dovolj zgodaj.  
Predsednik SLS mag. Radovan Žerjav je pozdravil zelo pozitivno vzdušje na delovnem srečanju v Račah in 
vnemo, ki jo člani Regionalnih odborov SLS Zgornje Podravje, Obsoteljsko - Kozjanskega ter Celjskega 
območja izkazujejo pri svojem vsakodnevnem političnem delu na lokalni in regionalni ravni. 
 
MO SLS LJUBLJANA: LJUBLJANA NAJ IMA TRG OSAMOSVOJITVE 
 
Mestni odbor SLS Ljubljana je na svoji seji v sredo, 13. januarja 2010, obravnaval predlog predsednika 
države dr. Danila Türka, da se v mestu Ljubljana poimenuje Trg Demosa. Čeprav predlogu dr. Danila Türka 
MO SLS Ljubljana ne nasprotuje, se je v razpravi na to temo porodil nov predlog, in sicer, da  se ugleden 
trg v Ljubljani poimenuje v Trg osamosvojitve. 
Po besedah Janeza Žagarja, predsednika MO SLS Ljubljana, je »skrajni čas, da mesto Ljubljana čim prej 
ugledni trg v Ljubljani poimenuje Trg osamosvojitve. Od zgodovinskih dogodkov, ki so se odvijali od 
izvedenega plebiscita do razglasitve neodvisnosti Slovenije 25. junija 1991, je namreč preteklo že skoraj 
19 let.« Po mnenju MO SLS Ljubljana pa so bili ti dogodki -  rojstvo samostojne Slovenije in odcepitev od 
nekdanje skupne države – zgodovinsko tako pomembni, da bi si zaslužili posebno mesto tudi pri 
poimenovanju trga v glavnem mestu Slovenije. »Ob tem želimo opozoriti, da je sama osamosvojitev 25. 
junija 1991 povzročila tudi vojaško obračunavanje, saj so nasprotniki slovenske osamosvojitve našemu 
narodu to želeli onemogočiti,« še poudarja Janez Žagar in obenem napoveduje: »Komisiji za poimenovanje 
ulic in trgov Mestnega sveta Mestne občine Ljubljana bomo predlog poslali v prihodnjih dneh. Želimo, da 
ga slednja čim prej z vso resnostjo tudi obravnava.« S predlogom pa bo MO SLS Ljubljana seznanil tudi 
predsednika RS dr. Danila Türka. 
 
OBČINSKA UPRAVA V ZAGORJU PREPREČILA NOVI GENERACIJI SLS JAVNO OBELEŽITEV PRAZNIKA OB 
DNEVU SAMOSTOJNOSTI. 

 
V Novi generaciji SLS 
Zagorje ob Savi so 
ogorčeni nad 
ravnanjem občinske 
uprave, ki je z vsemi 
sredstvi preprečila 
politično prireditev 
na tleh občine 
Zagorje. Sramotno in 

nedemokratično  
ravnanje, ki 
spominja na 
nekdanji sistem 
izpred dvajsetih let, 
obsojata tudi 
občinska odbora SLS 
in NSi. »Namesto da 
bi zagorska politična 
večina v duhu 

demokracije 
pozdravila aktivnosti 
mladih, so nam že 

na začetku pokazali, kakšna so »pravila igre v Zagorju. Ali je to padec demokracije v Zagorju in se zopet 
vračamo 20 let nazaj?« se sprašujejo mladi iz podmladka SLS v Zagorju ob Savi. 
Člani Nove generacije SLS iz Zagorja ob Savi so se 26. decembra 2009 odločili obeležiti dan 
samostojnosti in enotnosti. Praznik samostojne, neodvisne in demokratične Republike Slovenije so hoteli 
obeležiti s stojnico, kjer bi mimoidočim brezplačno ponujali tople napitke in domače pecivo. Namen akcije 



je bil opozoriti mlade na ta izredno pomemben državni praznik, ob tej priložnosti spodbujati narodno 
zavest, hkrati pa predstaviti aktivnosti Nove generacije SLS v Zagorju. 
Mladi v Zagorju so pridobili vsa potrebna dovoljenja s strani krajevne skupnosti, oddali prijavo na 
policijsko postajo ter prošnjo za uporabo javne površine na vložišče Občine Zagorje ob Savi. Šele čez nekaj 
dni so prejeli klic direktorja občinske uprave, da jim na »tako velik praznik ne more izdati dovoljenja za 
praznovanje« ter da mora o naši prošnji še razmisliti. Dan pred božičem, oziroma uro pred zaključkom 
delovnika na zadnji delovni dan pred prazniki so prejeli klic občinske pravne službe, da prošnjo zavračajo. 
Razlog naj bi bil, da se s svojo prireditvijo niso vključili v »program občinskih novoletnih prireditev«. Do 
tega pogoja občina nikakor ni upravičena, saj ima vsak pravico organizacije prireditev na javnih površinah, 
v kolikor s tem ne krši pravic drugih. Namen dogodka pa ni bil vključevanje v občinski program, še manj 
pa konkuriranje občinskim prireditvam, kajti bil je programsko in lokacijsko zelo oddaljen od občinskega. 
Tega so se očitno na občini dobro zavedali, saj so bili v občinskem podmladku SLS deležni precej 
nenavadne obravnave. Po izraženi zahtevi, da želijo od občine pisni odgovor in obrazložitev, je gospa na 
liniji hotela vedeti, zakaj ga potrebujemo. Kljub večkratnem opominjanju, da jim na pisno vlogo pripada 
pisni odgovor, tega nismo prejeli. Čez nekaj minut pa je sledil klic s Policijske postaje Zagorje, da so 
prejeli obvestilo predstavnikov občine, ki njihove prireditve ne dovolijo. Gre za neobičajno hitro in 
usklajeno delovanje med občino in represivnim organom, kakršnega bi si v kakšni drugi situaciji lahko 
samo želeli. Zato smo se odločili, da občino Zagorje ob Savi nominiramo za nagrado za zelo inovativno 
krčenje birokracije, seveda kadar se za to izkaže potreba. 
Na podlagi vsega dogajanja so se mladi iz Nove generacije SLS, Občinskega odbora Zagorje, na 
»prepovedani« dan odpravili pred tržnico Zagorje. Tam so mirno protestirali proti demokratično 
nepojmljivemu ravnanju občine in političnemu enoumju v Zagorju. Razgrnili so tudi transparente, s 
katerimi so izrazili ogorčenje nad ravnanjem občinskih organov s slogani: »Konec demokracije v Zagorju« 
in »42. člen ustave RS – pravica do mirnega zbiranja in javnega nastopanja.« Na prizorišču so bili samo 
kratek čas, saj za protestni shod niso imeli dovoljenja. O celotnem dogajanju je bil obveščen tudi Varuh 
človekovih pravic RS, ki bo zadevo še podrobneje raziskal in preučil možnost upravnega spora. 
Šele čez štiri dni po načrtovani prireditvi je na sedež Občinskega odbora NG SLS prispel pisni odgovor 
občine, ki se je glasil: »Sporočamo vam, da vam dovoljenja za uporabo javne površine v želenem terminu 
ne moremo izdati zaradi pričetka številnih že prej načrtovanih prednovoletnih prireditev v občini v okviru 
programa. O tem smo vas pravočasno tudi telefonsko obvestili.« Torej brez slehernega pouka o pravnem 
sredstvu, kot ga zahteva zakon o upravnem postopku.  
V Zagorju so se medtem skozi ves teden odvijale občinske prireditve, s katerimi se aktualni zagorski 
župan Matjaž Švagan rad pohvali. Na nobeni od njih ne manjka sloganov v stilu »Švagan ima vas rad« 
Mladinci v Zagorju tako resnično želijo vedeti, ali ima tudi župan takšne težave s pridobivanjem občinskih 
dovoljenj, ali pa so zadnji dogodki samo neuradni začetek volilne kampanje za bližajoče se lokalne 
volitve? 

 
ODGOVORI NA PISNA POSLANSKA VPRAŠANJA 
POSLANCEV SLS  
 
V preteklih mesecih so poslanci SLS na ministre v aktualni Vladi RS naslovili kar nekaj pisnih poslanskih 
vprašanj, ki smo jih sproti objavljali v prejšnjih izdajah E-Novičnika SLS, na naslednjih povezavah pa si 
lahko preberete tudi odgovore nanje: 

Odgovor Vlade RS in ministra za zunanje zadeve na pisno poslansko vprašanje Jakoba Presečnika v zvezi 
z zunanjimi sodelavci Ministrstva za zunanje zadeve RS 

Odgovor Vlade RS na pisno poslansko vprašanje Jakoba Presečnika v zvezi z rehabilitacijo Slovenskih 
vojakov, ki so bili mobilizirani v italijansko ali nemško vojsko in so se temu uprli 

Odgovor ministra za zdravje na poslansko vprašanje poslanca Jakoba Presečnika v zvezi z umrljivostjo za 
gripo 

Odgovor ministra za zdravje na pisno poslansko vprašanje Jakoba Presečnika v zvezi s sklicem seje 
Republiške komisije za varstvo bolnikovih pravic 

 
SLS O NAJ SLOVENCIH TEDNA 
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TINA MAZE POSTALA »SREBRNA SLALOMSKA LISICA« 
 

Včeraj nas je z osvojenim drugim 
mestom na slalomu razveselila 
naša smučarka Tina Maze. To so 
njene prve stopničke v slalomu, in 
tudi prve slovenske v tej disciplini 
po desetih letih. Tina Maze je v 
slalomu v tej sezoni izredno 
napredovala in je tako sedaj 
dokazala, da zmore poseči po 
visokih mestih v vseh disciplinah 
alpskega smučanja. V veselju ob 
srebrni medalji v slalomu je 
izjavila, da je presrečna, da je po 
sobotnem veleslalomskem 
razočaranju razveselila vse njene 
navijače na Pohorju. Ti rezultati 
pa so tudi dobra popotnica za 
olimpijske igre v Vancouvru, ki se 
začnejo čez 25 dni.  
Tudi v tajništvu SLS Tini kličemo 
– srečno, srebrna lisička! 
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